
   
 

23. juli 2021 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvorfor suspenderer Naalakkersuisut muligheden for at udbyde trofæjagt i juli måned? 

a. Hvorfor vælger man at gøre det helt frem til 2024? 

 

2. Hvor mange indtægter går de private aktører glip af ved denne beslutning? 

 

3. Hvor mange private erhvervsdrivende bliver ramt af denne beslutning? 

 

4. Agter Naalakkersuisut at kompensere disse for deres beslutning? 

 

5. Hvorfor varede høringen til en så drastisk beslutning kun fra den 1. juni til den 2. juli? 

 

6. Mange erhvervsdrivende i Qeqqata Kommunia påvirkes af denne beslutning. Er der aktører fra andre 

kommuner der bliver ramt? 

 

7. Når man nu ønsker at fjerne en stor del af indtægtsgrundlaget for trofæjagtsudbydere, hvad tænker 

man så er alternativet? 

 

8. Har man ud over den korte høringsperiode indraget Arctic Cirkle Business i denne beslutning? 

 

9. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen?  

 

(Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

 

Igennem en længere årrække har mange private aktører kæmpet for at stable en trofæjagtsforretning på 

benene. Som nystartet privat erhvervsdrivende er der mange og store risici forbundet med opstarten af ens 

virksomhed. Mange satser alt, arbejder dag ud og dag ind for at lykkedes med at etablere sig. Det er en 

virkelighed for mange af disse aktører. Vi har meget at takke dem for. Ikke alene skaber de vækst og 

arbejdspladser regionalt, men også nationalt. 

Trofæjagt er et vigtigt brand for Grønland. Det er en vigtigt del af vores turisme da det er et marked der 

globalt vokser. Det er vigtigt at vi som turistdestination kan tilbyde en bred vifte af oplevelser og i 

særdeleshed for denne form, da det er et område hvor turisterne betaler større summer der derved lægger 

flere penge i landet. 



   
 

Naalakkersuisut har med en meget korte høringsperiode trukket denne beslutning ned over hovedet på 

vores erhvervsdrivende. Turister i denne form planlægger og betaler oftest disse ture meget lang tid i 

forvejen, derfor er det en yders ødelæggende og uhensigtsmæssig beslutning. 

Aktørerne står nu i en situation hvor de skal betale penge tilbage til turister der har købt og betalt deres 

service og gøre det flere år frem. Man frygter at Naalakkersuisut blot prøver at afvikle et vækstskabende 

erhverv man i mange år har prøvet at bygge op og som fortsat er i udvikling, uden at skabe nogle 

alternativer. 

 

Jeg ønsker mine spørgsmål besvaret inden for 10 arbejdsdage.  


